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Moc by mě zajímalo, co Ti přijde na mysl, když se řekne „komunikace“. Někdo si představí
mluvení, výměnu informací, prezentaci. Někomu jinému se vybaví „pozemní komunikace“.
Ano, mluvení i silnice jsou uchopením latinského „communicare“ − „spojovat“, „sdílet“,
dokonce „svěřovat“. KOMUNIKACE JE SPOJENÍ!

Když se řekne „evangelizovat“, většinou máme představu, že máme lidem něco „říkat“. Jistě,
evangelium je dobrá zpráva. Nicméně naše slova ani zdaleka nejsou jediným sdělením, které
svým lidem přinášíme a které od nás vnímají. Naše slova rozhodně nejsou ani tím
nejvýznamnějším, co si od nás zapamatují!

V rámci evangelizačních tréninků se často poskytují rady, co říct. Na příklad, co říkat na
obvyklé otázky nevěřících. V lepším případě se taky probírá, jak to říct. To může být velmi
užitečné! Nicméně, jaká je Tvoje vlastní zkušenost v kontaktu s přáteli, kteří ještě osobně
nepoznali Ježíše? Spočívá zdar v našich chytrých odpovědích? I když říkáme sofistikovaně
promyšlené pravdy, často vůbec nedochází ke spojení. Řekl bych, že pokud moje řeč Jirku
naštvala, byl by to zřetelnější znak, že došlo ke spojení, než když odejde a neudělá to s ním
vůbec nic. A naopak, máš zkušenost, že jsi nejistě něco naznačil o své spirituální zkušenosti
a u Tvého kamaráda to vyvolalo spoustu zvědavých otázek a jeho zájem trval, i když jsi na
jeho otázky neměl odpovědi? Pravděpodobně došlo ke spojení!

Obsah mého sdělení je extrémně důležitý! Promýšlím, co řeknu, a některé důležité věci jsem
se naučil zpaměti. Nicméně účinnost své komunikace posuzuji nikoli podle toho, co a jak
sám říkám, ale podle toho, jestli došlo ke spojení. Nejraději dokonce podle toho, co se v mém
Jirkovi odehraje. Efektivní duchovní služba totiž není něco lidem „říkat“, ale nejdřív
navázat „spojení“. Teprve spojení s Jirkou mi umožní, abych mu ve vhodnou chvíli
srozumitelně představil živého Ježíše a pozval ho do osobního vztahu s Ním.
Jasně, mám nacvičeno, co chci Jirkovi sdělit! Přesně vím, jak ho provázet na jeho cestě
k Ježíši. Kdybych ho ale jednostranně kropil informacemi, utekl by mi a ještě by varoval
druhé! Nejdřív se s ním musím spojit. Občas mám dojem, že − hlavně na začátku nových
vztahů − je skoro jedno, co konkrétně jsem řekl! Rozhodující je, co to v něm vyvolává.
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Jak se se svými Jirky můžeš spojit? Za prvé jdi tam, kde jsou oni, a jen s nimi „buď“. Dívej se,
co říkají, o čem přemýšlejí a co z nich vyzařuje. Významnou součástí mého spojení s lidmi je
totiž moje naslouchání. Začínám opravdovým zájmem, jaký většinou nikdy předtím nezažili.
Někdy to naslouchání může být i docela dlouhé. Plody trpělivosti se mi s některými vrátily až
po pár týdnech. Nicméně tohle naslouchání mi umožnilo najít klíč k jejich srdci. Věděl
jsem, co řeší, čím se zabývají, na jakých hodnotách stavějí svůj život, a přesně do jejich
kontextu jsem jim pak citlivě mohl přinést živého Ježíše…

Hm, spojil jsem se s Tebou v tomto videu? Vyvolal jsem v Tobě přemýšlení, zájem, zvědavost,
dokonce rozhodnutí něco udělat nebo dělat něco jinak? Nebo zatím aspoň jinak přemýšlet
o lidech, kteří jsou kolem Tebe? Moc si přeji, aby ovocem mého spojení s Tebou v těchto
videích bylo Tvoje proměněné přemýšlení a taky Tvoje činy. Modlím se za to! Připojíš se
k mým modlitbám? A pustíš se taky do díla ve svém okolí? Odkaz na tento web můžeš
předat i svým dalším věřícím přátelům?

Pane Ježíši, děkuji Ti, že ses s námi spojil až do té míry, že jsi na sebe vzal všechny naše
špatné věci, abychom před Boží tváří byli dokonale čistí a měli s Tebou bezprostřední
kontakt. Jsi hoden, abychom se Ti naprosto oddali a následovali Tvoje kroky…
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